
Protokół nr XXII/08 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 21 listopada 2008 r. w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
 

Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus o godzinie 1000 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 14 radnych  (nieobecny radny Ryszard Dębiński) co stanowi 
quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Przewodniczącej Rady Gminy złożyła wniosek o  zmianę porządku obrad 
XXII sesji Rady Gminy Górzyca poprzez dodanie do punktu 3 punktu 3a. o 
treści „Podjęcie uchwały w sprawie zarzutów prasowych dotyczących 
wynagrodzenia Wójta Gminy Górzyca”. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie jawne wprowadzenie do 
porządku obrad ww. zmian. 
 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” zdecydowali o 
wprowadzeniu ww. zmian w porządku obrad sesji. 
 
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta i powierzenia 

Przewodniczącemu Rady Gminy czynności w sprawach z zakresu prawa 
pracy wobec Wójta. 

3a.Podjęcie   uchwały w sprawie zarzutów prasowych dotyczących         
     wynagrodzenia Wójta Gminy Górzyca. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 

Gminy Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2009 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, 
odraczania oraz rozkładania na raty spłat należności pieniężnych 
stanowiących dochody Gminy Górzyca, do których nie stosuje się 
przepisów ustawy -Ordynacja podatkowa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 

 



Górzyca za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym 
organizowanym przez Państwową Straż Pożarną. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego za 2009 r.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy dla osób 

fizycznych i prawnych niezbędnych do wymiaru i poboru podatku 
rolnego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Słubickiemu. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca 

na 2008 rok. 
13. Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA” na temat działalności 

klubu oraz funkcjonowania sportu w gminie. Informacja w sprawie 
wydatkowania dotacji gminy na działalność klubu w roku 2008. 

14. Plan działań Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy na 2009 rok – 
kalendarz imprez sportowo-kulturalnych. 

15. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
16. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
17. Wolne wnioski i informacje: 
-  stanowisko Rady Gminy w sprawie obniżenia stawki podatkowej dla 
inwestora budowy parku wiatraków Starke Wind; 
- stanowisko Rady Gminy w sprawie wymiany opraw oświetleniowych w 
całej gminie – negocjacje warunków umowy z ENEA; 
-  przedstawienie informacji Urzędu Skarbowego w Słubicach w sprawie 
analizy oświadczeń majątkowych oraz propozycja przeprowadzenia szkolenia 
w tym zakresie przez Urząd Skarbowy w Słubicach. 
18. Zakończenie obrad XXII sesji Rady Gminy.  
 

Realizacja porządku: 
 
Ad. 1  
Zrealizowano na wstępie. 

 
Ad. 2 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informację przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb                  
i przedstawiła radnym następujące informacje: 

1) poinformowała o uruchomieniu w ramach Rządowego Programu Rady 
Ministrów „Bezpieczna i przyjazna szkoła” punktu konsultacyjnego przy 
Zespole Szkół w Górzycy. W określonych terminach rodzice będą mogli 
skorzystać z porady fachowej psychologa, pedagoga i logopedy. 

 



Informacje w tej sprawie otrzymali wcześniej sołtysi sołectw Gminy 
Górzyca, zamieszczona jest również w internecie. Sekretarz dodała, że w 
powiecie Słubickim podobny punkt uruchomiony został w Kowalowie. 

2) 7 listopada br. Wojewoda Lubuski przekazał na rzecz Gminy Górzyca 
agregat prądotwórczy o wartości 12 tys. zł; 

3) 12 listopada br. odbył się przetarg na modernizację ul. Robotniczej w 
Górzycy. Wartość inwestycji ok. 200 tys. zł, a przewidywany termin 
zakończenia prac przewiduje się na koniec miesiąca grudnia br. 

4) informacja o utworzeniu przy OSP w Górzycy Centrum Kształcenia. 
 

Ad. 3 
Podjęcie  uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta i powierzenia 
Przewodniczącemu Rady Gminy czynności w sprawach z zakresu prawa pracy 
wobec Wójta. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Rady Gminy. 
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że zmiana zasad wynagradzania 
pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach 
powiatowych i urzędach marszałkowskich rozporządzeniem Rady Ministrów z 
dnia 22 kwietnia 2008 roku (Dz. U. Nr 73, poz. 431) stworzyła możliwość 
zwiększenia wynagrodzenia wójtom, burmistrzom, prezydentom miast, 
starostom i marszałkom województw. Powyższe regulacje prawne mają 
zastosowanie od 01 stycznia 2008 roku. Rada Gminy w drodze uchwały ustala 
wynagrodzenie Wójta Gminy, może je również obniżyć. Na wniosek Wójta 
Gminy złożony w dniu 30 października 2008 r. przedłożony projekt uchwały 
uwzględnia obniżenie wynagrodzenia miesięcznego Wójta Gminy do wysokości 
obowiązującej przed podjęciem uchwały Nr XVIII/113/08 Rady Gminy Górzyca  
z dnia 20 czerwca 2008 r., które przedstawia się następująco: 

1. wynagrodzenie zasadnicze w wys. 4630 zł; 
     2.  dodatek funkcyjny w wys.  1550 zł; 
     3.  dodatek specjalny w wys. 40%  łącznego wynagrodzenia zasadniczego      
i dodatku funkcyjnego; 
     4. dodatek stażowy zgodnie z obowiązującymi przepisami w tym zakresie. 
Dodała, że wynagrodzenie będzie obowiązywało od 1 listopada br. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany negatywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radny Łukasz Bastkowski stwierdził, że Wójt Tomasz Kowalczyk jest dobrym 
menagerem, wzorowo zarządza Gmina Górzyca od wielu lat i w pełni zasługuje 

 



na wynagrodzenie za pracę ustalone uchwałą Rady Gminy w czerwcu. 
Wnioskuje o nie obniżanie wynagrodzenia Wójta Gminy. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  wynikiem głosowania 12 głosów 
„przeciwnych” przy 2 głosach „wstrzymujących się” nie podjęła uchwały w 
sprawie wynagrodzenia Wójta i powierzenia Przewodniczącemu Rady Gminy 
czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta. 
 
Ad. 3a 
Podjęcie uchwały w sprawie zarzutów prasowych dotyczących wynagrodzenia 
Wójta Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Rady Gminy. 
Poinformowała radnych, że w związku z powtarzającymi się zarzutami 
prasowymi w sprawie ustalenia przez Radę Gminy bezzasadnego podwyższenia 
wynagrodzenia Wójta Gminy Górzyca w treści uchwały jest zawarte 
oświadczenie Rady Gminy w tej sprawie. Przewodnicząca Rady Gminy 
odczytała treść uchwały. Dodała, że podjęcie uchwały zobowiązuje 
Przewodniczącego rady Gminy do przekazania oświadczenia Rady wyrażonego 
w niniejszej uchwale do Naczelnego Redaktora „Gazety Lubuskiej” celem 
opublikowania. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXII/135/08 w sprawie zarzutów prasowych dotyczących wynagrodzenia Wójta 
Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 
 
 

 



Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 
Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2009 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawi i omówi Gł. spec. ds. działalności gosp., spraw 
społ. i ochr. danych os. Ewa Piechota.   W uzasadnieniu poinformowała 
radnych, że ustawa  z dnia 24 kwietnia 2003r o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie (Dz. U.  Nr   96, poz.  873 ze zm.) w art. 5 ust. 3   
przewiduje obowiązek  uchwalenia przez organ stanowiący samorządu 
terytorialnego , którym   dla Gminy Górzyca jest Rada Gminy Górzyca,    
uchwalania rocznego programu współpracy  z organizacjami pozarządowymi  
oraz podmiotami uprawnionymi do prowadzenia działalności  pożytku 
publicznego  wymienionych w art. 3 ust.3  wyżej cytowanej ustawy. Ponadto 
art. 7 ust. 1 pkt. 19 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  
(tekst jednolity Dz. U. z 2001r. Nr 142 poz. 1591 ze zm.)  stanowi, że 
współpraca z  organizacjami pozarządowymi jest jednym z zadań własnych 
gminy .  W celu ustalenia zakresu podmiotowego i przedmiotowego, form i  
celów  współpracy  z tymi organizacjami opracowano projekt rocznego 
programu współpracy  i zgodnie z cytowanymi wcześniej przepisami  Wójt 
Gminy przedkłada Radzie projekt  uchwały  w sprawie jego przyjęcia. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Komunalnej. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXII/136/08 w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 
Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2009 rok /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania 
oraz rozkładania na raty spłat należności pieniężnych stanowiących dochody 

 



Gminy Górzyca, do których nie stosuje się przepisów ustawy -Ordynacja 
podatkowa. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca Beata 
Gołębiowska. W uzasadnieniu poinformowała radnych, że zgodnie z art. 43 ust. 
1 i 2 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2005 r. 
Nr 249 poz. 1832 z późn. zmianami) nakłada się na organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego obowiązek określania szczegółowych zasad sposobu i 
trybu umarzania , odraczania terminu zapłaty lub rozkładania na raty należności 
pieniężnych  przypadających gminie lub jej jednostkom organizacyjnym z tytułu 
realizacji zadań własnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy 
Ordynacja podatkowa , a także wskazanie organu lub osoby do tego 
upoważnionej. Postanowienia niniejszej uchwały mają zastosowanie do 
wszelkich należności wynikających z zawartych umów z gminą lub jednostkami 
organizacyjnymi gminy jak umowy najmu, dzierżawy, opłat za korzystanie z 
usług świadczonych przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Górzycy (woda, 
ścieki) oraz inne należności (kary pieniężne, itp.) nałożone decyzjami 
administracyjnymi. Dodała, że niniejsza uchwała w sposób kompleksowy 
dostosowany do wymogów ustawy o finansach publicznych reguluje ww. 
kwestie i uchyla dotychczasową Rady Gminy z dnia 28 lutego 2008 r., która nie 
obejmowała wszystkich wierzytelności należnych gminie i jednostkom 
organizacyjnym gminy, do których nie stosuje się przepisów -Ordynacja 
podatkowa. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki  
Komunalnej. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radny Mieczysław Mikulski spytał, czy kwestia sprzedaży budynku wraz z 
zabudowaniami gospodarczymi przy ul. Kostrzyńskiej w Górzycy jest 
sfinalizowana. Stwierdził, że budynek wymaga remontu i straszy swoim 
wyglądem główną ulicę w Górzycy. 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że szerszych informacji na ten temat udzieli 
w punkcie - wolne wnioski. 
 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  

 



radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXII/137/08 w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania 
oraz rozkładania na raty spłat należności pieniężnych stanowiących dochody 
Gminy Górzyca, do których nie stosuje się przepisów ustawy -Ordynacja 
podatkowa /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Górzyca za udział w 
działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Insp. ds. zaopatrzenia w wodę 
Wiesława Braszak. W uzasadnieniu poinformowała radnych, że w związku ze 
zmianą art. 28 ust. 1 i 2 ustawy o ochronie przeciwpożarowej (Dz.U. z 2002 r. 
Nr 147 poz. 1229 z późn. zmianami) który mówi że, cyt.: „Członek ochotniczej 
straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 
pożarniczym organizowanym przez  Państwową Straż Pożarną lub gminę, 
otrzymuje ekwiwalent pieniężny. Wysokość ekwiwalentu ustala rada gminy.”… 
Stwierdziła, że wobec powyższego należy podjąć powyższą uchwałę, w której 
zaproponowano kwotę 16 zł za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym  
jak powódź, pożar i 10 zł w innym działaniu ratowniczym oraz szkoleniu 
pożarniczym organizowanym przez  Państwową Straż Pożarną lub gminę. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisję Sfery Socjalnej. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXII/138/08 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Górzyca za udział w 
działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
 

 



Projekt uchwały przedstawił i omówił Insp. ds. podatków, opłat i funduszy 
strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko. W uzasadnieniu poinformował 
radnych, że zgodnie z art 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                 
o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) do 
wyłącznej  właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach 
podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach (ustawa o 
podatkach i opłatach  lokalnych, podatek rolny). Na podstawie art. 5 ust 1 
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z  2006 r. Nr 121 poz. 844 z 
późń. zm.) Rada Gminy w drodze uchwały, określa wysokość stawek podatku 
od   nieruchomości, z tym że roczne stawki podatku od  nieruchomości  nie 
mogą  przekroczyć   rocznie górnych granic stawek  kwotowych w podatku od 
nieruchomości  określonych przez ministra do spraw finansów publicznych 
który w drodze obwieszczenia, w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej 
Polskiej „Monitor Polski”. Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 29 lipca 
2008 r. ogłoszono górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych 
w 2009 r. Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z 
dnia 15 lipca  2008 r. opublikowanym w Monitorze Polskim z dnia 23 lipca 
2008 r. Nr 54 , poz. 486  wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w 
okresie pierwszych półroczu 2008 r. wyniósł 4,2 %. Stawki te corocznie 
podlegają podwyższeniu na następny rok podatkowy, z uwzględnieniem 
wskaźnika wzrostu cen detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych i są 
zaokrąglane w górę do pełnych groszy. Przedstawił proponowane stawki w 
projekcie omawianej uchwały. W odpowiedzi na zgłoszoną na wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych  propozycję radnego Zbigniewa Raźnego, aby 
stawkę podatku zróżnicować jak w Słubicach, poinformowała że na terenie 
gminy Górzyca jest to niemożliwe, ponieważ ustawa przewiduje takie 
zróżnicowanie w odniesieniu do miasta i wsi. Dodał, że jest możliwość 
obniżenia wysokości podatku na zasadzie pomocy publicznej dla 
przedsiębiorców tzw. zaświadczenia  „de minimis”, których zasadę określają 
przepisy Rozporządzenie Rady Ministrów z 2004 r. Poinformował, że stawki 
zawarte w projekcie uchwały nie podwyższanie były od trzech lat, a projekt 
uchwały zawiera niewielki ich wzrost. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Komunalnej. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 

 



W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  13 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” podjęła uchwałę  Nr XXII/139/08 w sprawie podatku od 
nieruchomości /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach sesji – godz. 1050. 
Wznowienie obrad sesji – godz. 1105. Obecnych na sesji jest 14 radnych. 
 
Ad. 8 
Projekt uchwały w sprawie średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego za 2009 r.  
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Insp. ds. podatków, opłat i funduszy 
strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko. W uzasadnieniu poinformował 
radnych, że zgodnie z art. 18 ust 2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  
samorządzie gminnym  (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1529 ze zmianami) do 
wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach 
podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach (ustawa o 
podatkach i opłatach lokalnych, podatek rolny). Średnią cenę skupu żyta ustala 
się na podstawie komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 
ogłaszanego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor 
Polski” w terminie 20 dni po upływie trzeciego kwartału. Zgodnie z 
komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 17 października 
2008 r. opublikowanym  w Monitorze Polskim z dnia 27 października 2008 r. 
Nr 81 poz. 717 średnia cena skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 
2007 r. wyniosła 55,80 zł.  Przedstawił stawki obowiązujące w latach 2006-2008 
oraz propozycję stawki na rok 2009. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Komunalnej. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radny Jerzy Chudziński stwierdził, że w ogłoszonym komunikacie Prezesa 
Głównego Urzędu Statystycznego  z dnia 17 października 2008 r. średnia cena 
skupu żyta jest o wiele niższa. 
Inspektor Tomasz Nerko odpowiedział, że do wyliczenia bierze się pod uwagę  
średnią cenę skupu żyta z okresu pierwszych trzech kwartałów 2008 r.    
 
Radna Maria Pakos złożyła formalny wniosek o obniżenie średniej ceny skupu 
1q żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku rolnego na terenie 

 



Gminy Górzyca za rok podatkowy 2009 z proponowanej na kwoty 52 zł do     
50 zł. Stwierdziła, że w roku ubiegłym nasze podatki uchwalone były w 
wysokości wyższej jak u sąsiadów i w roku 2009 niech będzie to kwota 
stanowiąca średnią wysokość jaką uchwaliły sąsiednie gminy. 
 
Radna Małgorzata Mazur dodała, że średnia cena skupu żyta ogłoszona w 
Monitorze Polskim nie odzwierciedla faktycznych cen na rynku, które są o wiele 
niższe. Rolnikowi bardzo trudno sprzedać zborze w dobrej cenie natomiast ceny 
nawozów sztucznych wzrastają w szybkim tempie. Stwierdziła, że jest za 
wysokością podobną jak uchwaliły sąsiednie gminy. 
 
Radny Mieczysław Mikulski stwierdził, że jest za obniżeniem stawki w § 1 
projektu uchwały i poddaje pod konsultację obniżenie w § 2 do 5% stawki 
inkasa od pobranego podatku rolnego. 
Inspektor Tomasz Nerko poinformował, że w § 2 projektu uchwały wysokość 
10% jest wynagrodzeniem inkasentów (sołtysów z terenu Gminy Górzyca) od 
wysokości pobranego podatku rolnego i ta wysokość nie była nigdy zmieniana.  
Radny Mieczysław Mikulski wycofał swoją propozycję odnośnie § 2 projektu 
uchwały. 
 
Radny Jerzy Chudziński złożył formalny wniosek o obniżenie stawki średniej 
ceny skupu żyta do wysokości 48 zł. 
 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków. 
 
Zgodnie ze złożonymi przez radnych wnioskami formalnymi o obniżenie  
średniej ceny skupu 1q żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku 
rolnego na terenie Gminy Górzyca za rok podatkowy 2009,  Przewodnicząca 
Rady Gminy poddała pod głosowanie jawne radnych oba wnioski złożone 
wnioski formalne: 
1) wniosek radnej Marii Pakos o zastosowanie stawki 50 zł: w wyniku 
głosowania jawnego za wprowadzeniem proponowanej stawki głosowało 5 
radnych; 
2) wniosek radnego Jerzego Chudzińskiego o zastosowanie stawki 48 zł: w 
wyniku głosowania jawnego za wprowadzeniem proponowanej stawki 
głosowało 9 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały, w 
której w § 1 obniża się średnią cenę skupu 1q żyta, przyjmowaną jako podstawę 
obliczania podatku rolnego na terenie Gminy Górzyca za rok podatkowy 2009 z 
kwoty 55,80 zł na 48 zł. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  

 



radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  10 głosami „za” przy 4 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę  Nr XXII/140/08 w sprawie średniej 
ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego za 
2009 r.  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
             
Ad. 9 
Projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Insp. ds. podatków, opłat i funduszy 
strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko. W uzasadnieniu poinformował 
radnych, że zgodnie z art 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) do 
wyłącznej  właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach 
podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach (ustawa o 
podatkach i opłatach  lokalnych, podatek rolny). Na podstawie art 10 ust 1 
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z  2006 r. Nr  121 poz. 844 z 
późń. zm.) Rada Gminy w drodze uchwały, określa wysokość stawek podatku 
od środków transportowych , z tym że roczna stawka podatku od jednego środka 
transportu nie może przekroczyć   rocznie górnych granic stawek  kwotowych w 
podatku od środków transportowych określonych przez ministra do spraw 
finansów publicznych który w drodze obwieszczenia, w Dzienniku Urzędowym 
Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski”. Obwieszczeniem Ministra 
Finansów z dnia 10 października 2007 r. w sprawie stawek podatku od środków 
transportowych określono  minimalne  stawki podatku od środków 
transportowych  obowiązujące w 2009 r. (M.P. z dnia 13 października 2008 r., 
Nr 78, poz. 692). Stawki przeliczane są zgodnie z procentowym wskaźnikiem 
EURO i walut krajowych ogłaszanym w  Dzienniku Urzędowym Unii 
Europejskiej na pierwszy dzień roboczy października danego roku w stosunku 
do kursu EURO    w roku poprzedzającym rok podatkowy, w przypadku gdy 
wskaźnik ten jest wyższy niż 5 %. Przeliczone stawki zaokrągla się do pełnych 
groszy.   
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Komunalnej. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radna Maria Pakos zaproponowała, aby w treści uchwały zastosowany został 
zapis numeracji tabel. 
 

 



Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXII/141/08 w sprawie podatku od środków transportowych /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
                 
Ad. 10 
Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy dla osób fizycznych i 
prawnych niezbędnych do wymiaru i poboru podatku rolnego. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Insp. ds. podatków, opłat i funduszy 
strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko. W uzasadnieniu poinformował 
radnych, że na podstawie art.6a ust.11 ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o 
podatku rolnym (t.j. z 2006 r. Dz.U. Nr 136, poz. 969 z późn. zm.) Rada 
Gminy określa w drodze uchwały wzory formularzy tj. wzory deklaracji na 
podatek rolny dla osób prawnych oraz wzory informacji na podatek rolny dla 
osób fizycznych. Powyższe deklaracje i informacje stanowią m.in. podstawę 
naliczenia podatków rolnego. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Komunalnej. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXII/142/08 w sprawie określenia wzorów formularzy dla osób fizycznych         
i prawnych niezbędnych do wymiaru i poboru podatku rolnego  /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11 
Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Słubickiemu. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca Beata 
Gołębiowska. Poinformowała radnych, że zaistniała możliwość dofinansowania 
działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach z otrzymanych przez 

 



Powiat Słubicki dodatkowych środków finansowych z Państwowego Funduszu 
Osób Niepełnosprawnych w wysokości 50.000 zł pod warunkiem pokrycia 
współfinansowania w wysokości 5.555,56 zł. W związku z tym Gmina Górzyca 
może sfinansować brakujący udział poprzez udzielenie pomocy finansowej 
Powiatowi Słubickiemu formie dotacji celowej ze środków budżetu Gminy 
Górzyca na rok 2008 z przeznaczeniem na działalność WTZ. Warsztat Terapii 
Zajęciowej w Żabicach otrzymane środki przeznaczyłby na: 
- wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń pracowników w wys. 17.500 zł; 
- zakup materiałów i usług na działalność WTZ w wys. 5.000 zł; 
- zakup materiałów do terapii zajęciowej w pracowniach w wys. 10.000 zł; 
- wymianę zużytego oraz zakup nowego wyposażenia w wys. 14.000 zł. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Komunalnej. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radna Janina Dziemidowicz spytała czy jest to wymóg formalny, aby uzyskać 
dofinansowanie dla Warsztatu Terapii Zajęciowej i na co te środki mogą być 
przeznaczone? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że kwota 5.555,56 zł jest udziałem własnym 
Gminy Górzyca, pokrywająca współfinansowanie pozyskanych środków.  
Otrzymane środki przeznaczone zostaną na działalność Warsztatu Terapii 
Zajęciowej oraz inne cele związane z funkcjonowaniem jednostki. 
 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  13 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” podjęła uchwałę  Nr XXII/143/08 w sprawie pomocy 
finansowej Powiatowi Słubickiemu /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 12 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 
2008 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca Beata 
Gołębiowska. Poinformowała radnych, że w uchwałą przenosi się wydatki 
budżetowe gminy na 2008 rok zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały. 

 



Ponadto zmienia się załącznik nr 3 do uchwały Nr XIII/86/07 z dnia 21 grudnia 
2007 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2008 – Limity 
wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2008-2010 zgodnie z 
załącznikiem do niniejszej uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 18 listopada 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisję Rewizyjną. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXII/144/08 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 2008 
rok  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

                                                                                                                                              
Ad. 13 
Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA” na temat działalności klubu 
oraz funkcjonowania sportu w gminie. Informacja w sprawie wydatkowania 
dotacji gminy na działalność klubu w roku 2008. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Prezes KS ODRA Grzegorz Dereń. 
Poinformował radnych, że zgodnie z wnioskiem radnego Łukasza 
Bastkowskiego, który złożył na wspólnym posiedzeniu komisji, przekazał 
dzisiaj radnym sprawozdanie finansowe z wydatkowanej dotacji na działalność 
KS ODRA w roku bieżącym. 
 
Radny Łukasz Bastkowski spytał czy wszyscy zawodnicy otrzymują 
ekwiwalent (stypendium)? 
Prezes KS ODRA odpowiedział, że ekwiwalent otrzymują zawodnicy, którzy 
grają. 
 
Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby informacja w sprawie 
wydatkowania dotacji gminy na działalność klubu przekazywana była radzie 
Gminy w miesiącu lutym każdego roku za rok poprzedni. 
 
Wiceprezes Klubu Sportowego ODRA Krzysztof Krupa poinformował, że w 
chwili obecnej KS boryka się z problemami finansowymi i wystąpił z prośbą o 
dofinansowanie w wysokości 15 tys. zł jeszcze w roku bieżącym i ewentualne 
zwiększenie dotacji na działalność KS ODRA w roku 2009. 

 



Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to bardzo trudne pytanie i na dzień 
dzisiejszy nie może udzielić żadnej wiążącej deklaracji. Dotacja na działalność 
KS udzielana jest zgodnie z zawartą umową i na podstawie ustawy o 
podmiotach pożytku publicznego. W przypadku przyznania dotacji w budżecie 
Gminy muszą być zapewnione wolne środki, których na dzień dzisiejszy jest 
brak. Projekt budżetu na rok 2009 jest bardzo napięty. Środki na ważne zadania 
inwestycyjne zabezpieczono kosztem cięć budżetu jednostek organizacyjnych 
oraz w inny zadaniach. Tak więc na dzień dzisiejszy nie można udzielić 
wiążących gwarancji w tej sprawie. 
 
Brak dalszej dyskusji. 
 
Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Obrady sesji opuścił radny Łukasz Bastkowski – obecnych jest 13 radnych/  
godz. 1145. 
 
Ad. 14 
Plan działań Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy na 2009 rok – kalendarz 
imprez sportowo-kulturalnych. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła  Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 
Małgorzata Gniewczyńska. Poinformowała radnych, że sprawozdanie 
finansowe przedłoży Radzie Gminy na sesji w miesiącu grudniu. 
 
Brak dyskusji. 
 
Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad. 15 
Przyjęcie protokołu z XXI sesji odbytej w dniu 17 października 2008 r.  
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  XXI sesji Rady Gminy odbytej w dniu 4 sierpnia 2008 r. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 
Ad. 16 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
 
1) Radna Janina Dziemidowicz zgłosiła następujące interpelacje i zapytania: 

 



- Wykonanie niezbędnego remontu – modernizacji placu na którym 
usytuowane jest targowisko (utwardzenie terenu, wykonanie zadaszenia). 
Stwierdziła, że pobieramy opłaty za korzystanie z targowiska i powinniśmy 
dobrze przygotować to miejsce, ponieważ handlujący tam narzekają na złe 
warunki. 
- Radna przypomniała, że dzień 21 listopada jest „Dniem Pracownika 
Socjalnego”, czyli świętują pracownicy socjalni Ośrodka Pomocy Społecznej 
i Warsztatu Terapii Zajęciowej. Dodała, że z informacji jakie posiada jedna 
jednostka otrzymała nagrodę z tej okazji, a druga nie i jest to jej zdaniem 
dyskryminacja i brak docenienia dobrze wykonywanej jej zdaniem, służby. 

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała, że nie zapomnieliśmy o „Dniu 
Pracownika Socjalnego” i wczoraj odbyło się spotkanie z pracownikami 
Ośrodka Pomocy Społecznej i Warsztatu Terapii Zajęciowej, na którym przy 
słodkim poczęstunku miło spędziliśmy czas. Dodała, że kwestia nagród leży      
w gestii Wójta Gminy i nie może się odnieść do tej części pytania. 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że Wójt Gminy podejmuje decyzje dotyczące 
nagród. Raz w roku pracownicy samorządowi otrzymali nagrody z okazji „Dnia 
Samorządowca” w miesiącu maju, w tym również pracownicy Ośrodka Pomocy 
Społecznej w wysokości ok. 250 zł . Wtedy nie zostali nagrodzeni pracownicy 
Warsztatu Terapii Zajęciowej i dlatego też otrzymali nagrody przy tej 
okoliczności. Dodała, że oba ośrodki pracują bardzo dobrze, wypełniając swoją 
służbę najlepiej jak potrafią. Otrzymali życzenia i gratulacje z okazji „Dnia 
Pracownika Socjalnego”, od Wójta Gminy i Przewodniczącej Rady.                  
W odniesieniu do interpelacji dot. utrzymania targowiska w Górzycy Sekretarz 
Gminy odpowiedziała, że jest to zadanie Zakładu Gospodarki Komunalnej           
i zostanie przekazane im do załatwienia.  
 
2) Sołtys sołectwa Górzyca Stanisława Frącala zwróciła uwagę na brak 
oświetlenia na stacji PKP w Górzycy od strony peronów. Dodała, że korzystamy 
z komunikacji PKP i wieczorem z uwagi na brak właściwego oświetlenia jest 
tam bardzo ciemno i niebezpiecznie, a wysiadając z pociągu w godzinach 
nocnych nie widać nawet budynku stacji PKP. 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że wniosek zostanie przekazany do realizacji 
dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i dodała, że Gmina Górzyca dzierżawi 
część budynku stacji PKP, która została przekazana w użytkowanie jako 
mieszkanie socjalne dla rodziny Pana Dyś. Staramy się o przejęcie pozostałych 
pomieszczeń budynku stacji PKP. Na dzień dzisiejszy nie jesteśmy 
właścicielami budynku. 

 
Ad. 17 
Wolne wnioski i informacje. 
 

 



1) Przewodnicząca Rady poinformowała, że tematy zawarte w wolnych 
wnioskach i informacjach zrealizowane zostały podczas wspólnego posiedzenia 
komisji stałych Rady Gminy 17 listopada 2008 r. 
2)  Sekretarz Gminy odpowiedziała na wcześniej zadane pytanie przez radnego 
Mieczysława Mikulskiego dot. własności budynku przy ul. Kostrzyńskiej po 
byłej kawiarni „Palermo” i poinformowała, że cała nieruchomość wraz                
z budynkami gospodarczymi została sprzedana dla Pana Wiesława Banach,  
który jest z gminą rozliczony i cała formalność została załatwiona notarialnie. 
Radny Mieczysław Mikulski stwierdził, że głównie chodzi mu o wpłynięcie na 
poprawę wyglądu tych budynków, które znajdują się przy głównej ulicy 
Górzycy i straszą swoim wyglądem. 
 
Ponadto Przewodnicząca Rady poinformowała, że wpłynęło pismo od radnego 
Ryszarda Dębińskiego, w którym na wniosek mieszkańców prosi o 
zastosowanie na modernizowanej ul. Robotniczej w Górzycy tzw. muld 
ograniczających prędkość pojazdów. Sekretarz odpowiedziała, że odpowiedź w 
tej sprawie zostanie udzielona po konsultacji z radcą prawnym i wykonawca 
robót, który był wyłoniony w drodze przetargu i należy ustalić czy można 
zmienić zakres robót i czy są możliwości techniczne. 
 
3) Radna Wiesława Drahynicz poinformowała, że w nowo wyremontowanej 
świetlicy wiejskiej w Laskach Lubuskich obserwuje się usterki: 
- kłopoty z kominkiem, który powoduje przedostawanie się dymu do 
sąsiadującego z budynkiem świetlicy mieszkania (nieszczelność przewodu 
kominowego); 
- zacieki na syficie po opadach deszczu. 
Dyrektor GOK Małgorzata Gniewczyńska odpowiedziała, że zgłoszone 
usterki będą natychmiast usunięte. Dodała, że wydobywanie się dymu z szybu 
kominowego kominka spowodowane jest brakiem tynku, który zostanie w 
najbliższych dniach położony. 
 
4) Radny Zbigniew Makara zgłosił konieczność wykonania następujących 
napraw w miejscowości Czarnów: 
- naprawa nawierzchni skrzyżowania ul. K. Wielkiego  z drogą powiatową; 
- utwardzenie placu Wolności; 
- utwardzenie placu k/ remizy OSP; 
- wymiana spalonej żarówki oświetlenia ulicznego przy posesji p. Piotra 
Budynkiewicz przy ul. Polnej 1 oraz usunięcie dużego ubytku (leja) w 
nawierzchni ul. Polnej. 
 
5) Przewodnicząca Rady Gminy  stwierdziła, że mieszkańcy Gminy Górzyca 
zwracają się do niej z prośbą o spowodowanie wydłużenia czasu pracy Banku 
Spółdzielczego w Górzycy co najmniej do godz. 1600. Z uwagi na fakt, że Bank 

 



jest czynny w godzinach 800 – 1530 bardzo trudno osobom pracującym w tych 
godzinach załatwić sprawy i jest to duży problem. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że zostanie przygotowane pismo do Prezesa 
Banku Spółdzielczego w Ośnie Lubuskim. 
 
Ad. 18 
Zakończenie obrad XXII sesji Rady Gminy.  
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XXII sesję Rady Gminy Górzyca  
/godz. 1210 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Maria Syktus 

 

 


